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Markel Olano Arrese jauna
Denis ltxaso Gonzálezjauna
Gorka Artola Alberdi jauna
Jesús de Andrés Sanz jauna
Miren Arlaraz Miñon andrea
Juan José Alvarez Rubio jauna
lñaki Esparza Leibar jauna
Maite Barruetabeña Zenekorta andrea

UNED BERGARA
FUNDAZIOKO
PATRONATUAK 201gKO
IRAILAREN 4AN
GIPUZKOAKO FORU
ALDUNDIAREN JAUREGIAN
EGINDAKO BILERAREN
AKTA.

2019ko irailaren 4ko 12:00etan, zerrendatu diren Patronatuko kideak bildu dira, eta
hau izan da GAI-ZERRENDA:

1. 2019ko urtarrilaren 30eko bileraren akta irakurlzea eta, hala badagokio,
onartzea.

2. Fundazioko patronatuko kideen karguak berritzea eta, hala badagokio,
onartzea.

3. Zentroko zuzendariak egoeraren berri ematea.

4. Fundazioaren estatutuak berritzeari eta aldatzeari/egokitzeari buruzko
txostena.

5. Galde-eskeak.

1) Aurreko akta.

Onartu da Patronatuak 2019ko urtarrilaren 30ean egindako bileraren akta
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2) Fundazioko patronatuko kideen karguak berritzea eta/edo, hala badagokio,
onartzea.

lragan maiatzaren 24ko hauteskundeen ondoren, Bergarako Udal berria eratu da,

etJ UUEOen estatutuen 8. artikuluarekin bat etorriz, patronatuko kide bihurtuko da

Gorka Artola Alberdi jauna, Bergarako udalerriaren alkate gisa. Bilera honetan

dago, eta onartu du kargua.

3) Zentroko zuzendariak egoeraren berri ematea.

Balantze akademikoan, zentroaren zuzendariak, lñaki Esparzak, adierazi du

ikasturtearen hasiera inolako gorabeherarik gabe ari dela garatzen, eta azpimarratu

du amaitu berri den ikasturtea normaltasun osoz garatu zela, hein handi batean,

langileek lan handia egin zutelako eta motibazio handia agertu zutelako zentroko

plantillan egokitzapenak egin ostean'
Zuzendariak balantze ekonomikoari buruz azaldu duenez, 2019. urtea amaitzeko

eta 2021ko ekitaldiari berme guztiekin aurre egiteko, finantzaketa 2O18ko zifretan

mantendu behar da. Hori horrela, 2121eko ekitaldia izango litzateke aro berriko

lehena.
lldo horretan, ikasturteari hasiera emateko ekitaldia azaroaten 8an izango dela

aipatu du.
Añaldun nagusiak obrak amaitu ondoren zentroaren funtzionamendua nolakoa izan

den galdetu Ou. lñaki Esparza jaunak adierazi du zentroa berritzeko lanak oso ongi

bete direla; haren ustez, instalazio berriei esker asko errazlu da zentroaren

egunerokoa, bai bertako langileentzat, bai ikasleentzat. Juanjo Álvarez jaunak

gáineratu du lanaren amaiera ona izan dela, eta bukaeran oso gutxi desbideratu

direla aurrekontutik.
Erretiroen planari buruz, lñaki Esparzak azaldu du ia-ia osorik bete direla 2017an
patronatuari aurkeztutako irizpideak. Desbideratze txiki batzuk izan dira erretiroren

bat plangintzan ezarritakoa baino beranduago hartu delako, baina besterik ez.

Berá2, plangintza ongi burutzen ari da, eragozpenik gabe. Horrek esan nahi du

hurrengo ekitaldietan aurrekontuen egonkortasunari eutsi ahal izango diola

fundazioak.

4)Fundazioaren estatutuak berritzeari eta aldatzeari/egokitzeari buruzko
txostena.

lñaki Esparza jaunak adierazi duenez, fundazioaren estatutu-aldaketa zehaztu gabe

egon ondoren, laster barru burutuko dela esan daiteke.
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Juanjo Alvarezjaunak alderdi horri buruzko laburpen bat egin die bertaratutakoei,
eta estatutuan hiru aldaketa egitea planteatu dela adierazi du. Batetik, oraingo
estatutuak Euskadiko Fundazioen Lege berrira egokitzeko; bestetik, Eusko
Jaurlaritza patronatuan sartu ahal izateko egin behar den aldaketa; eta, azkenik,
Kutxako ordezkariak patronatutik ateratzeko aurretiko abisuaren epea aldatzeko
egindako eskaera, gaur-gaurkoz hamar urtekoa baita, eta bi urtera murriztea
planteatu da. Era berean, Gipuzkoako Foru Aldundiak bere gehiengoko ekarpena
estatutuetan islatzeko eskatu zuen; horren arabera, erabaki jakin batzuk hartzeko,
ezi n bestekoa iza ngo I itzateke Ald u nd iak berariaz ad ostasuna ad ie raztea.
Gogorarazi da aldaketa horiek guztiak ez direla gauzatu, Urruneko Hezkuntzako
Unibertsitate Nazionalaren Errektoretzak 2017an Fundazioaren izaera juridikoari eta
berau aldatu beharrari buruz planteatutako eztabaida dela eta.
Jesús de Andrés Sanz jaunaren hitzetan, egia da Hezkuntzako Ministerioak
partzuergo gisa bateratu nahi duela zentroen izaerajuridikoa, baina zentro batzuek
berezitasunak izan ditzaketela ulertzen dute. Nolanahi ere, gogorarazi du badagoela
Estatuko Abokatutzaren txosten juridiko bat, eta haren arabera, fundazioaren izaera
juridikoa duten zentroen estatutuak aldatzeko, ezinbestekoa da forma juridiko hori
pa rtzu e rg o r a aldatzea.
Errektoreordetzako ordezkariaren aburuz, Gipuzkoako Foru Aldundiak onartuta
dituen estatutu-aldaketak egiteko -eta betiere, Bergarako Udalak oniritzia emateko
zain- ez da ezinbestekoa ízaera juridikoa aldatzea. Dena dela, interpretazio horren
analisi juridikoa egiteko eskatuko die UNEDeko zerbitzu juridikoei, haien
ondorioetan oinarrituta egin beharreko egokitzapenak egin daitezen.
Nolanahi ere, Gorka Artola jaunak adierazi du egokitzat dituela proposatutako
aldaketak, baina patronatua uzteko epea hamar urtetik bira murrizteko
proposamenean epea laburregia iruditzen zaiola. Juanjo Álvarezek alkate jaunari
esan dionez, Kutxaren aldetik ez dago aukera hori gauzatzeko asmorik edo gogorik;
besterik gabe, kide den patronatu guztietan denbora parametro hori betetzen du
erakundeak.

5) Galde-eskeak.

lñaki Esparzak, zentroko zuzendariak, 2018ko ekitaldiko kontuen likidazioa jasotzen
duen dokumentazioa ekarri du, sinatu dadin.

Eta lantzeko beste gairik ez dagoenez, presidenteak amaitutzat eman du bilera
l2:55ean, eta nik, idazkari naizenez, halaxe egiaztat¿en dut.
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D. Markel Olano Arrese.
D. Denis ftxaso González.
Dña. Gorka Artola Alberdi
D. Jesús de Andrés Sanz
Dña. Miren Artaraz Miñon
D. Juan José Álvarez Rubio
D. Iñaki Esparza Leibar
Dña. Maite Barruetabeña Zenekorta

ACTA DE LA REUNIÓN DEL
PATRONATO DE LA
FUNDACTÓL UrueO
BERGARA, CELEBRADA EL
DIA 4 DE SEPTIEMBRE DE
2019, EN EL PALACIO DE LA
DIPUTACIÓN FORAL DE
GIPUZKOA.

Siendo las 12:00 horas del día 4 de septiembre de 2019, se reunieron los miembros
del Patronato, detallados al margen, con el siguiente ORDEN DEL DIA:

1. Lectura y aprobación, si procede, del acta de la reunión del día 30 de
enero de 2019.

2. Renovación y/o, en su caso, aceptación de los cargos de Patronos de la
Fundación.

3. Informe de situación por parte del Director del centro

4. lnforme relativo a la actualización y reforma/adaptación de los Estatutos
de la fundación.

5. Ruegos y preguntas.

lo) Acta anterior.

Se aprueba elActa de la reunión del Patronato de 30 de enero de 2019
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20) Renovación y/o aceptación, en su caso, de los cargos de Patronos de la
Fundación

Habiéndose constituido el nuevo Ayuntamiento de Bergara tras las elecciones del

pasado dia24 de mayo, de conformidad con el art. 8o de los Estatutos de la UNED,

ierá miembro del mismo D. Gorka Artola Alberdi, en calidad de alcalde del

municipio de Bergara, presente en este acto, acepta el cargo.

30) tnforme de situación por parte del Director del centro.

Como balance académico, el director del centro, D. lñaki Esparza, indica que el

inicio de curso está transcurriendo sin ningún contratiempo, y reseña que el curso

que concluimos ha transcurrido con plena normalidad debido en buena medida a la
gran labor del personal y su gran motivación tras las adecuaciones en la plantilla

del centro.
En lo que al balance económico concierne, informa el director que para acabar el

ano 20,1g y afrontar el ejercicio 2020 con plenas garantías, debería mantenerse la

financiación en las cifras de 2018. El de 2021 seria así el primer ejercicio de la
nueva era.
En este sentido, se da cuenta que el acto de inauguración del curso será el 8 de

noviembre.
El Diputado General pregunta sobre el funcionamiento del centro una vez

finalizadas las obras. D. lñaki Esparza señala que la renovaciÓn del centro ha sido

totalmente satisfactoria y considera que las nuevas instalaciones han facilitado

mucho el día a día del centro, tanto para el personal que trabaja en la misma como

para el alumnado. D. Juanjo Álvarez añade que la liquidación de la obra ha

culminado satisfactoriamente, siendo mínima la desviación presupuestaria al final.

En relación al plan de jubilaciones, D. lñaki Esparza indica que los criterios que se

presentaron al patronato en el 2017 se han respetado casi en su totalidad, salvo

pequenas desviaciones en relación a alguna jubilación más tardía de lo planificado.
poi to que se está culminando este plan sin contratiempos. Esto supondrá una

estabilidad presupuestaria para la Fundación durante los siguientes ejercicios.

4o) lnforme relativo a la actualización y reforma/adaptación de los Estatutos
de la fundación.

D. lñaki Esparza indica que, tras casi tres años de indeterminación en relación a la

modificación estatutaria de Ia Fundación, puedo decirse que la misma puede ser

culminada en breve.
D. Juanjo Álvarez, hace un resumen a los asistentes al respecto, indicando que se

plantean tres modificaciones estatutarias. Por una parte, para la adaptaciÓn de los
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estatutos actuales a la nueva Ley de Fundaciones de Euskadi; por otra parte, la
modificación necesaria para la incorporación del Gobierno Vasco al patronato; y,
por último, el representante de Kutxa solicitó que se modificara el plazo de preaviso
para salir del patronato, puesto que en la actualidad es de diez años y se plantea
reducirlo a dos. Asimismo, la Diputación Foral de Gipuzkoa solicitó que los
estatutos reflejaran la aportación mayoritaria de esta Institución mediante la
necesidad de que ciertos acuerdos tuvieran el respaldo expreso de la misma.
Se recuerda que todas estas modificaciones no se han materializado debido al
debate que planteó el Rectorado de la Universidad Nacional de Educación a
Distancia en el ejercicio 2017 en torno a la naturaleza jurídica de esta Fundación, y
la necesidad de modificarla.
D. Jesús de Andrés Sanz indica que, si bien el Ministerio de Educación ha querido
unificar la naturaleza jurídica de los centros como consorcios, entienden la
particularidad que pudieran tener algunos centros. No obstante, recuerda que existe
un informe jurídico de la Abogacía del Estado que señala que la modificación
estatutaria de los centros que tienen naturaleza jurídica de fundación debe
conllevar su modificación a la forma jurídica de Consorcio.
El representante del vicerrectorado entiende que las modificaciones estatutarias
que están aprobadas por la Diputación Foral de Gipuzkoa, y a expensas de que se
aprueben por el ayuntamiento de Bergara, no deberían suponer necesariamente la
modificación de su naturaleza jurídica. No obstante, solicita que los servicios
jurídicos de la UNED hagan un análisis jurídico de esta interpretación y en base a
sus conclusiones se lleven a cabo las adaptaciones necesarias.
No obstante, D. Gorka Artola indica que comparte la adecuación de las
modificaciones planteadas, pero señala que el plazo que se propone para el
abandono del patronato de 10 a 2 años, este último plazo es breve. D. Juanjo
Alvarez procede a informar al Sr. alcalde de que no existe por parte de Kutxa ni
proyecto ni voluntad de materializar dicha opción, se trata simplemente de que la
entidad se atiene a dicho parámetro temporal en todos los Patronatos de los que
forma parte.

50) Ruegos y preguntas.

Se aporta por parte del director del centro, D. lñaki Esparza, la documentación que
recoge la liquidación de las cuentas del ejercicio de 2018, para la firma de la
misma.

Y no habiendo más asuntos que tratar el Sr. Presidente levanta la sesión,
siendo las 12 horas y 55 minutos, lo que yo, Secretaria, certifico.
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